
drinkwaterbedrijf! De kosten van deze factu-
rering worden verdeeld over de deelnemende 
partijen. Deze kosten zijn per saldo lager dan 
wanneer elke parrij een eigen factuur stuurt. 

In Gelderland was de moverende reden 
voor de waterketenfactuur dat die een duide
lijk overzicht biedt aan burgers van alle met 
de waterketen samenhangende kosten. 

Andere punten waar de Gelderse stuur
groep ruimte voor verbetering ziet, zijn het 
inrichten van één loket waar burgers en 
bedrijven terecht kunnen met al hun vra
gen, opmerkingen en klachten over dienst
verlening binnen de hele waterketen. Verder 
stelt de stuurgroep dat een besparing moge
lijk is door het afvalwatersysteem te optima
liseren (OAS) en te verduurzamen door het 
regenwater af te koppelen. Door investerin
gen in de riolering en de zuiveringscapaci
teit beter af te stemmen is alleen in Gelder
land al een besparing van 16 miljoen euro in 
de periode 2005-2009 mogelijk. In Nijmegen, 
Harderwijk en Oldenbroek is al een aantal 
OAS-studies uitgevoerd, die al belangrijke 
besparingen op de investeringen hebben 
opgeleverd. 

Als laatste zouden de ongeveer 80 partij
en in de Gelderse waterketen een gezamen
lijke visie op de organisatie van beheer en 
onderhoud binnen de keten moeten opstel
len. Daarbij gaat het om het beheer en 
onderhoud van pompen, gemalen, (perslei
dingen en andere infrastructuur. 

Voorbeeld 
De stuurgroep wil met haar activiteiten 

een voorbeeld zijn voor politiek Den Haag 
als het gaat om samenwerken binnen de 
waterketen. Omdat de partijen in Gelder
land al begonnen zijn met het versterken 
van de samenwerking binnen de waterketen 
hopen ze dat snel duidelijkheid komt over 
het recent uitgebrachte Interdepartementale 
Beleidsonderzoek (IBO) Waterbeheer. Hierin 
wordt geadviseerd één warernota landelijk 
in te voeren. Om daadwerkelijk overal één 
waterketenfactuur in te kunnen voeren, 
moer de wetgeving worden aangepast. 

Bovendien moeten gemeenten, volgens 
de stuurgroep, een adequaat financierings
instrument krijgen om andere gemeente
lijke wateropgaven uit te kunnen voeren. 
De stuurgroep heeft behoefte aan krachtige 
steun vanuit Den Haag om voortgang te 
boeken in het daadwerkelijk realiseren van 
de maatschappelijke winst in de water
keten, f, 

Voor meer informatie: 
Peter Salverda (055) 844 30 27. 

A C T U A L I T E I T 

a Stormvloedkering in 
Westerschelde nodig" 
Een open stormvloedkering halverwege ie Westerschelde is nodig om het oosten van Zeeland, de 
haven van Antwerpen en Vlaanderen in het algemeen te beschermen tegen overstromingen. Dit zeg
gen ir. C. Boorsma en prof. H. Vnjling in het blad De Ingenieur. De Directie Zeeland van Rijks
waterstaat reageert voorzichtig op het idee. De afdeling Zeeschelde van de Administratie Waterke
ringen en Zeewegen (AWZ) in Vlaanderen staat ronduit afwijzend tegenover het plan. 

Boorsma heeft een stormvloedkering 
naar het voorbeeld van de Maeslantkering 
voor ogen. De kering moet volgens hem hal
verwege de Westetschelde worden aange
legd, tussen Ossenisse en Hoedekenskerke. 
In de kering komen dan twee gescheiden 
doorvaartopeningen van 100 tot 150 meter 
breed, die afgesloten kunnen worden met 
draaideuren. Hierdoor zal de scheepvaart 
richting de Antwerpse haven geen hinder 
ondervinden van de stormvloedkering, die 
volgens Boorsma waarschijnlijk eens in de 
twee jaat gesloten moet worden om storm
vloeden af te toppen. Volgens Boorsma zal de 
kering geen invloed hebben op het estuari
um van de Westerschelde. Boorsma en Vrij-
ling denken wel dat eerst een ramp moet 
plaatsvinden voordat de kering er daadwer
kelijk komt. 

Boorsma komt met het plan op het 
moment dat België druk doende is haar Sig-
maplan, vergelijkbaar met het Nederlandse 
Deltaplan, te actualiseren. Wim Bauma van 
de afdeling Zeeschelde van de AWZ ziet niets 
in een stotmvloedkering. "Bij de actualisatie 
van het Sigmaplan wotden alle haalbare 
alternatieven naast elkaar gelegd. Daarbij 
wordt gekeken naar de kosten-batenverhou-

ding. Een constructie als de stormvloedke
ring is financieel niet haalbaar. In het vorige 
Sigmaplan was ook een stormvloedkering 
gepland ter hoogte van Antwerpen. Ook deze 
kering is er niet gekomen, onder andere van
wege de hoge kosten." Bauma denkt dat de 
Belgische oplossing voor bescherming tegen 
stormvloeden uitkomt op verdere dijkverho
gingen ter hoogte van woonkernen in com
binatie met meer overstromingsgebieden. 

Edwin de Freijtet, wootdvoerder van de 
Directie Zeeland van Rijkswatersraat, ziet 
het plan van Bootsma als één van de vele 
plannen die nu eenmaal ontwikkeld worden. 
Hij ziet een stormvloedkering in de Wester
schelde er niet een-twee-drie komen. "De 
veiligheid van Vlaanderen en Zeeland heeft 
natuurlijk onze hoogste prioriteit. Maar op 
het moment zijn de dijken zo hoog dat een 
risico bestaat van eens in de 4.000 jaar dat 
een overstroming plaarsvindt. Dat is nogal 
wat." Kijkend naar de huidige toekomstsce
nario's ziet De Freijter niet binnen nu en 
vijftig à honderd jaar een ramp gebeuren. 
"Een ramp zou wel katalyserend kunnen 
werken. Kijk maar naar het rivierengebied. 
Een aantal jaren achter elkaar gebeurt daar 
wat en dan kan ineens heel veel." C 

Ah voorbeeld voor een stormvloedkering in de Westerschelde dient de Maeslcmtkerimj in de Nieuwe Waterweg, hier 
tijdens een ustsluiting (foto: Ton Borsboom). 
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